
Zápisnica z 2. plánovaného zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Veľké Uherce
zo dňa 24. 2. 2011.

1. Starosta privítal prítomných poslancov a občanov obce a otvoril zasadnutie. Skonštatoval, 
že poslanci sú prítomní všetci a pre nemoc ospravedlnil hlavného kontrolóra obce pani Máriu 
Gálisovú.  Za  zapisovateľa  zápisnice  zo  zasadnutia  OZ  určil  p.  Ivana  Totha.  Oboznámil 
prítomných  s programom  zasadnutia  a dal  o ňom  hlasovať.  Všetci  poslanci  súhlasili 
s programom.Za  overovateľov  zápisnice  navrhol  p.  Rybanského  a p.  Kundláka,  títo  boli 
poslancami schválení. Za členov komisie pre spracovanie uznesenia z 2. zasadnutia navrhol: 
predseda- Mgr. Kristová  Zuzana, členovia – p. Jánošík Jozef, p. Plandora Anton. Navrhovaní 
boli OZ schválení.    

2. Starosta predniesol správu o plnení uznesení z posledných dvoch zasadnutí OZ. Povedal že 
bol vypracovaní  poriadok odmeňovania  ako aj  pracovný poriadok zamestnancov obce za 
ktorý on zodpovedá. Uviedol že boli vypracované materiály na dnešné zasadnutie, ktoré boli 
poslancom včas  doručené.  Taktiež  povedal  že  financovanie  raketomodelárskeho  klubu  sa 
bude prejednávať pri úprave rozpočtu a taktiež aj na zasadnutí OZ. Oboznámil že do funkcie 
zástupcu starostu vymenoval p. Ivana Totha a odovzdal mu aj menovací dekrét. Ešte uviedol 
že na dnešnom zasadnutí bude prevedené doplnenie komisií a poslanci dostali aj vypracované 
plány zasadnutí OR a OZ. Je potrebné aby si všetky komisie vypracovali aj svoj plán činnosti.

3. Správu o činnosti Obecnej Rady od posledného OZ predniesol zástupca starostu p. Toth 
viď príloha č. 1 Starosta doplnil že jednotlivé body budú prejednávané na dnešnom OZ.

4.  Správa  o plnení  rozpočtu  za  rok  2010.  Starosta  predniesol   správu,  viď  príloha  č.2 
a oboznámil prítomných s plnením podielových daní za rok 2010, kde povedal že tieto boli 
dosiahnuté  podľa  prognózy  Min.financií.Táto  však  bola  podstatne  nižšia  ako  pôvodný 
rozpis.Preto sme museli  pristúpiť k šetreniu a k úprave čerpania  výdavkov na úroveň 85% 
pôvodného rozpočtu,čo sa nám aj podarilo splniť. Následne dal slovo poslancom: 
p. Laco povedal že máloktorá obec disponuje s takými príjmovými  a výdajovými položkami 
a s výsledkom môžeme  byť spokojný. Chcel by vedieť čo všetko zahŕňa položka vybavenie 
a položka prieskumné a projektové práce. Bolo mu to vysvetlené ekonómkou obecného úradu 
p. Gubkovou z podrobného prehľadu, ktorí poslanci dostali. 
p. Jánošík sa pýta  na zber druhotných surovín, či máme z neho nejaký zisk alebo stratu a či 
nie  je  možné  prevádzať  ho  častejšie.  Starosta  odpovedal,  že  zber  prevádzajú  TS  mesta 
Partizánske, ktoré majú zriadený zberný dvor, s tým spojené príjmy a výdaje.Nakoľko výdaje 
sú vyššie obec, musí na tento zber finančne prispievať. Naša viazanosť na tento zber je 5. 
rokov  a tento  rok  je  posledný,po  tejto  dobe  sa  rozhodneme  akým  smerom  sa  budeme 
v separovanom zbere uberať.
p. Kmeť sa pýta na poplatky za ubytovaciu kapacitu, či tieto poplatky platí okrem penziónu 
Kardinál  aj niekto iný, napríklad  aj p. Seidl ubytováva ľudí. Mgr. Kristová tiež uviedla že na 
ubytovanie má priestory zriadené aj p. Rajnoha. Starosta povedal že tieto tvrdenia je potrebné 
overiť a zistiť či je to predmetom podnikateľskej činnosti.  Nakoľko nebolo ďalších otázok 
starosta predniesol  správu hlavného kontrolóra obce p. Gálisovej Márie k plneniu rozpočtu za 
rok 2010, viď príloha č. 3 a uzavrel tento bod programu.

5.  Prejednanie   dodatku  č.1/2011.  k VZN č  1/2010  o určení  výšky dotácie  na  prevádzku 
a mzdy na  žiaka  SZUŠ, dieťa materskej školy  a školských zariadení so sídlom na území 
obce Veľké Uherce, viď príloha č. 4. Starosta objasnil, že dotácia na SZUŠ bude vyplývať 
podľa výšky podielových daní, ale minimálne im musíme dať 88 percent.
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6.  Prejednanie  dodatku  č.1/2011  k VZN  č.  02/2008  o  výške  príspevku  za  pobyt  dieťaťa 
v Materskej  škole,  viď  príloha  č.  5.  Starosta  objasnil  potrebu  dodatku,  nakoľko  sa  tam 
zaokrúhlila cena na 5 euro.

7.  Prejednanie VZN č.  1/2011 o určení  výšky mesačného príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov na činnosť školského klubu detí, ktorého zriaďovateľom je obec Veľké Uherce, viď 
príloha  č.  6.  Starosta  povedal,  že  nakoľko  je  obec  zriaďovateľom aj  tohto  zariadenia,  je 
potreba  stanoviť  výšku  príspevku  pre  zákonného  zástupcu  žiaka  a to  3  eurá mesačne 
z dôvodu,že doterajší poplatok je veľmi nízky.

8. Prejednanie  návrhu VZN č.2/2011 o poskytovaní opatrovateľskej služby a spôsobe určenia 
výšky úhrady za opatrovateľskú službu, viď príloha č. 7. Starosta vysvetlil, že toto VZN sa 
obnovuje na základe iniciatívy poslankyne Mgr. Kristovej Zuzany, nakoľko staré VZN bolo 
treba v niektorých bodoch zmeniť, alebo obnoviť. Pán Jánošík sa pýta či je suma 0,30 eura 
dostačujúca. Starosta odpovedal že je to v norme. Mgr. Kristová  dodala, že niekde to majú 
viac, niekde menej a upozornila že tí, ktorí prevádzajú opatrovateľskú službu musia mať na to 
kvalifikáciu alebo rekvalifikačný kurz.

9. Plán práce finančnej komisie predniesla jej predsedníčka Ing. Alena Chalupová.

10. Prejednanie došlých materiálov a žiadostí.
Žiadosť  pána  Kundláka  o odstúpenie  z funkcie  predsedu  kultúrnej  komisie  z dôvodu 
pracovnej  zaneprázdnenosti.  Starosta  navrhuje,  aby  predsedom kultúrnej  komisie  bol  pán 
Rybanský, ktorého OZ schválilo. 
Žiadosť majiteľa  pohostinstva Pod Gaštanmi o úpravu zatváracích  hodín,  každý piatok do 
02:00  hod.  z dôvodu  zábavy  pri  reprodukovanej  hudbe.  OZ  žiadosť  schválilo,  avšak  na 
skúšobnú dobu do budúceho zasadnutia OZ. Pán Laco sa pýta, či nie sú na Obecnom úrade 
vedené  nejaké  sťažnosti  od susedov alebo  občanov obce.  Starosta  povedal,  že  nie,  avšak 
dochádza k poškodzovaniu majetku obce, ale nie je možné dokázať, že je to len návštevníkmi 
pohostinstva.
Žiadosť  Motoklubu  Veľké  Uherce  o financie,  aby  Motoklubu  neboli  znížené  peniaze 
z rozpočtu  a aby  im  boli  dávané  aj  financie  z prenájmu  priestorov  pre  p.  Mária  Kmeťa. 
Starosta tlmočil poslancom rozhodnutie Obecnej rady o financiách na tento rok z rozpočtu, 
ale  financie  z prenájmu  by  mali  byť  vedené  aj  naďalej  na  obec.  OZ  s tým  súhlasí.  Pán 
Kundlák sa pýta, ako je to s prenájmom na ihrisku pre p. Hajduka. Starosta odpovedal, že 
budova je obecná, ale zariadenie je súkromné, preto obec dala súhlas na prenájom. Pán Laco 
ozrejmil  situáciu  prenájmu  na  ihrisku.  Ing.  Chalupová  žiada,  aby  bolo  toto  prenajímanie 
obcou jednotlivým subjektom podľa zákona. 
Žiadosť p. Jána Preťa o odkúpenie obecnej parcely k jeho nehnuteľnosti, ktorú vlastní v časti 
obce  Pôždol.  Starosta  ozrejmil  situáciu  ako  aj  stanovisko  Obecnej  rady.  OZ  súhlasí 
s odpredajom, tak ako bolo doporučené. 
Žiadosť  p.  Pavlovčíka  o odkúpenie  nehnuteľností,  ktorú  vlastní  obec  aj  s priľahlými 
pozemkami. Menovaný udáva, že nehnuteľnosť, ktorú má v nájme od obce je v zlom stave, 
treba  ju  opraviť,  čo  on  nemá  v úmysle,  nakoľko  to  nie  je  jeho  majetok.  Preto  žiada 
o odkúpenie. Starosta vysvetlil stanovisko Obecnej rady a povedal, že v minulom volebnom 
období sa dohodlo, že obecný majetok sa nebude predávať.  Sme ochotní pristúpiť, aby si 
nájomca budovu opravil,  s tým,  že mu bude odpustený nájom po predložení  dokladov na 
rekonštrukciu budovy. 
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Žiadosť  organizácie  SRZ  o odstránenie  panela  na  ceste  pod  priehradou,  aby  bola  cesta 
prejazdná  motorovým vozidlám v oboch smeroch.  Viď.  príloha  č.  8.  Starosta  povedal,  že 
v minulom období zastupiteľstvo neschválilo odstránenie panela, ale túto žiadosť je potrebné 
prejednať.Po  vyjadrení  zainteresovaných  strán,ktorí  sú  vlastníkmi  uvedenej  cesty  a to 
Štátnych  Lesov  SR,Povodia  Váhu  a obce,  ako  aj  vyjadrenia  odboru  životného  prostredia 
a odboru dopravy sa bude OZ touto žiadosťou zaoberať na najbližšom zasadnutí OZ. 

11. Interpelácia poslancov OZ
P. Toth predniesol plán činnosti komisie výstavby a ochrany ŽP, jej zloženie a informoval 
o riešení žiadostí a sťažností, ktoré obdržala. 
P. Kmeť informoval,  že je spravený plán hydrantov po obci v prípade požiaru, tento bude 
vyvesený  na  obecnej  tabuli.  Pýta  sa,  či  sa  rieši  oprava  nefunkčných  hydrantov 
Západoslovenskou  vodárenskou  spoločnosťou.  Taktiež  upozornil  na  strom  poškodzujúci 
pomník padlých 2.sv. vojny, na stav hlavnej cesty po zimnej prevádzke - je na nej množstvo 
štrku,  ktorý  by  bolo  treba  odstrániť.  Pýta  sa,  či  by nebolo  možné  spraviť  chodník  alebo 
lavičku pri kamennom moste pre chodcov aj na strane od pomníka. Starosta odpovedal, že 
hydranty sa riešia so ZVS a je ozaj potrebné dať zoznam fungujúcich a nefungujúcich. Stromy 
sa budú postupne vypilovať, chodník-lavička  by bola potrebná aj na druhej strane, ale máme 
veľa iných finančne náročných akcií. Takže zatiaľ sa o ňom neuvažuje. 
Mgr. Kristová predložila zloženie sociálnej komisie ako aj plán jej činnosti. Pýta sa, čo je to 
za hluk alebo streľbu, ktorá sa v obci ozýva v nočných hodinách a ruší nočný kľud občanov. 
Starosta  poďakoval  za  plán  činnosti  ako  aj  zloženie  sociálnej  komisie.  Povedal,  že  sa 
prešetruje  streľba  a ohňostroje,  ktoré  sa  ozývajú  obcou  v nočných  hodinách.  Sľúbil 
poslancom oboznámiť ich s riešením tohto problému na budúcom zasadnutí.
P.  Jánošík  žiada  upozorniť  správu  ciest  na  poškodené  zvodidlá  pri  priehrade  a taktiež 
upozorňuje, že aj v časti obce Čerešňová pri p. Tomíkovi je tiež poškodené zábradlie. Starosta 
povedal, že správu ciest upozorníme a pri p. Tomíkovi si musíme zábradlie opraviť sami. 
P. Rybanský ďakuje za premiestnenie autobusovej čakárne do Čerešňovej, avšak upozornil na 
jej stav. Taktiež sa pýta, čo budeme robiť s asfaltom, ktorý sa nachádza na kompostovisku. 
Starosta odpovedal, že na prevoz čakárne sme využili žeriav, ktorý bol momentálne v obci 
a oprava sa bude postupne realizovať. Kopy asfaltu, ktoré sú na kompostovisku sme chceli 
využiť  na recykláciu asfaltu,  ale TS mesta  Partizánske,  ktoré zakúpili  stroj  na recykláciu, 
takýto asfalt obalený pieskom nerecyklujú. Takže budeme ho musieť odviesť na skládku.
P.  Hrkal  povedal,  že  na  používanie  zábavnej  pyrotechniky  je  potrebné  spracovať  vlastné 
VZN. Nakoľko aj  v Partizánskom s tým majú problémy.  Narušiteľov je potrebné prichytiť 
políciou priamo na mieste. Pýta sa, ako je to so značkou pred Centrom, nakoľko sa mu zdá, že 
poslanci minulého zastupiteľstva hovorili o výmene značky Zákaz zastavenia za Zákaz státia. 
Starosta odpovedal, že ak bude potrebné spracovať VZN o používaní zábavnej pyrotechniky, 
tak sa spracuje, ale o výmene značky sa zatiaľ neuvažuje. 
P.  Repa  ozrejmil  žiadosť  organizácie  SRZ  o odstránení  panela  na  ceste  pod  priehradou 
nakoľko nie je dobré, že keď si člen SRZ zaplatí drahý lístok a musí nechať auto tak, že nemá 
naň dohľad. Hrozí poškodenie, prípadne odcudzenie auta. 
P. Svrčková upozorňuje, že cesta okolo priehrady pod horu je pre peších. 
P. Krištien – chýba mu v rozpočte príloha o stave majetku obce. Čuduje sa, že na spomínanej 
ceste jazdia rýchle motorky a nedošlo tam k nešťastiu. Preto si nevie predstaviť, že by tam 
jazdili autá v oboch smeroch. Starosta odpovedal, že v plnení rozpočtu je zahrnuté podľa neho 
všetko, čo tam má byť. Stav hnuteľného aj nehnuteľného majetku ako aj stav financií bude 
ešte prehodnotený audítorom a podaný v jeho správe. 
P. Svrčková upozorňuje na plné vrecia pri príjazde do obce, či budú pri jarnom upratovaní 
vyložené kontajneri po obci alebo v ohrade za Kultúrnym domom. Prípadne, či nie je možné 
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zaviesť nízky poplatok za odobratie odpadu do kontajnerov, nakoľko aj vývoz kontajnerov 
stojí obec nemalé peniaze. 
P. Jánošík sa pýta, či nie je možné upraviť kontajneri na zamykanie prípadne tak, aby do nich 
nebolo možné dať veľkoobjemový odpad, napr. nábytok. 
Mgr. Kristová si myslí, že by bolo dobré umiestniť kontajneri za KD a prípadne dať na ich 
obsluhu  pracovníka,  ktorý  by  odpad  odoberal  a občanov  by  bolo  na  to  treba  upozorniť 
obecným rozhlasom. Taktiež by bolo dobré stanoviť deň a čas, kedy by bolo možné odpad 
dať do kontajnerov. Starosta odpovedal, že o týchto možnostiach sa môže uvažovať a nebolo 
by to zlé.
P. Svitok upozornil starostu na stav a potrebnú úpravu prostredia za KD. Starosta odpovedal, 
že sa to bude v budúcnosti riešiť.
P. Ťapaj chce vedieť, či sa niečo rieši v jeho záležitosti. Starosta povedal, že sa rieši, avšak p. 
Chuťka ma požiadavku, aby na danom náhradnom pozemku bola voda a elektrina, čo je dosť 
ťažké zabezpečiť,  ale aj  to sa rieši.  P. Ťapaj následne povedal,  že mu prišlo vyrozumenie 
z Krajského stavebného úradu a žiada, aby obec dôraznejšie riešila túto sťažnosť, pretože si 
myslí, že sa to bude riešiť do nekonečna. Taktiež upozornil na zriadenie a údržbu internetovej 
stránky obce a že je potrebné, aby obec viedla na nej všetky náležitosti, keď ju má zriadenú. 
Povedal, že to, čo sa mu donieslo do uší, že nechcel túto stránku robiť, nie je pravda. Starosta 
odpovedal, že obec rieši to, o čo ju Krajský stavebný úrad žiada a taktiež mu poskytuje len 
požadované materiály. Internetovú stránku začína viesť nový správca, preto verí, že stránka 
bude omnoho lepšia ako doteraz.
P. Anton Kováč tiež upozorňuje na hydranty ako aj na streľbu, ktorá plaší vtákov. Je tiež za 
to, aby sa na už spomínanú cestu okolo priehrady autá nevpúšťali. Starosta odpovedal, že ako 
už sľúbil, tieto veci sa budú riešiť.
P. Ťapaj tiež upozorňuje, aby bola dodržiavaná nosnosť kamenného mosta. Starosta povedal, 
že obec nemá na to možnosti. 
P. Korec znova upozorňuje na zlé nastavenie verejného osvetlenia, nakoľko sa neskoro vypína 
a obec prichádza o financie. 
P. Bartolen ozrejmil nastavovanie osvetlenia a uviedol, že na jeho efektívnejšie vypínanie je 
potrebné zakúpenie nových fotobuniek.Ich kúpa sa postupne zrealizuje. 
P. Knajbel sa pýta, akú výšku dividend obec dostala z akcií v banke, upozornil na zlý stav 
kamenného mosta a že je potrebné využiť prácu na chodníku k jeho čiastočnej oprave, aby sa 
predišlo ďalšiemu  poškodzovaniu  mosta.  Tiež  upozornil  na  veľmi  vysokú,  ba  najvyššiu 
burinu v okrese pod našim kostolom. Ďakuje divadelníkom za úspešné predstavenie a pýta sa, 
prečo sa neopravia stroje, ktoré obec má a robí sa so strojmi, ktoré sú v rozpore s premávkou. 
Takisto  sa  pýta,  prečo  sa  nič  nerobí  s chodníkom  od  fary  smerom  do  obce.  Starosta 
odpovedal, výročná správa o hospodárení z banky bude daná až v júni, na burinu upozorníme 
užívateľa pozemkov, chodník nie je možné teraz robiť, nakoľko nevieme čo skôr financovať. 
Stroje, pokiaľ je to možné, opravujeme a nie je mu známe, že by sa používali také stroje, 
ktoré nevyhovujú prevádzke alebo premávke.
P. Svrčková sa pýta, prečo sa skladuje odpad pod baňou. Starosta povedal, že po súhlase 
Štátnych lesov,zavážame bývalý kameňolom zeminou.Nesmie sa tam skladovať komunálny 
odpad a dal príkaz, aby bol odpad, ktorý sa tam vyváža, dávaný až celkom pod baňu a nie pri 
cestu.    

13.  Nakoľko  nebolo  ďalších  diskusných  príspevkov,  starosta  ukončil  diskusiu  a vyzval 
predsedníčku komisie na spracovanie návrhu uznesenia z druhého zasadnutia OZ. 
Mgr. Zuzana Kristová predniesla návrh uznesenia z 2.plánovaného zasadnutia OZ. Starosta po 
prečítaní  vyzval  poslancov,  či  nemajú  niečo  na  doplnenie  uznesenia.  Keďže  nemal  nikto 
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doplňujúci návrh, starosta dal hlasovať o schválení uznesenia. Uznesenie bolo poslancami OZ 
jednohlasne schválené.

14. Starosta na záver poďakoval poslancom aj prítomným občanom za účasť na zasadnutí 
a ukončil zasadnutie. 

Veľké Uherce, 1. 3. 2011 Ing. Milan Toma
Zapísal Ivan Toth    starosta obce

Overovatelia zápisnice:

Maroš Rybanský

Ján Kundlák        
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